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Abstract
The aim of  the  study is  to  evaluate  the role  of  using games in 

teaching  English  vocabulary  for  the  secondary  school  students.  The 

methodology used in this study is descriptive, and experimental one.

The population of  the study were secondary school  teachers and 

students, but the subjects were (45) teachers from the Red Sea state , and 

(42) who are the 2nd year students in Sinkat secondary school for girls. 

The tools used were two tests and a questionnaire.

The study hypothesized that :-      

•  Using  games  in  teaching  English  vocabulary  has  a  significant 

efficiency on students vocabulary  achievement.

• Using  games  in  teaching  English  vocabulary  has  a  significant 

efficiency in helping students to pass English exams successfully.

• Secondary  school  teachers  have  negative  attitudes  towards  using 

games in teaching English vocabulary.

• Secondary  school  teachers  have  negative  opinions  about  the 

efficiency of using games in teaching English vocabulary .

• Using  games  is  encountered  by  difficulties  when  using  them  in 

teaching English vocabulary. 

The  study  has  illustrated  through  the  analysis  of  the  tests  and 

questionnaire that:

• The  proposed  program  is  efficient  in  improving  the  students 

vocabulary achievement.

• The secondary school teachers have positive attitudes towards using 

games in teaching vocabulary.

• The difficulties which encounter using games are not big ones and 

thus they can be overcomed easily.

The study presented some recommendations, the most important one is :-

Teachers could use games because it is one of the current methods 

in teaching vocabulary in the ELT world.
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مستخلص الدراسة

 تهدف الدراسة إلي تقويم دور ألعاب اللغة في تدريس مفغغردات اللغغغة
 النجليزيغغة بالمرحلغغة الثانويغغة.إتبعغغت الدراسغغة المنهغغج الوصغغفي –

التجريبي ، مجتمع البحث تكون من أساتذة وطلب المرحلة الثانوية.
 ) طالبغغة هغغن طالبغغات الصغغف الثغغاني42أما عينغغة الدراسغغة فشغغملت (

 ) من أسغغاتذة المرحلغغة الثانويغغة45بمدرسة سنكات الثانوية للبنات و (
 بوليغغة البحغغر الحمغغر .اسغغتخدمت الدراسغغة إحتبغغارين بالضغغافة إلغغي

الستبيان .
 الدراسة الفرضيات التية:افترضت

  ألعاب اللغة في تدريس مفردات اللغغغة النجليزيغغة لغغه أثغغراستخدام.1
إيجابي في تحصيل المفردات 

  ألعاب اللغة في تدريس مفردات اللغغغة النجليزيغغة يسغغاعداستخدام.2
ًا في اجتياز المتحانات بنجاح. الطلب كثير

 معلمي المرحلة الثانوية سالبة إزاء اسغغتخدام ألعغغاب اللغغغةاتجاهات .3
في تدريس مفردات اللغة النجليزية.

  آراء معلمي المرحلغغة الثانويغغة سغغالبة حيغغث ل تسغاند فكغغرة فعاليغغة.4
ألعاب اللغة في تدريس مفردات اللغة النجليزية.

 اسغغتخدام ألعغغاب اللغغغة فغغي تغغدريس مفغغرداتهناك صعوبات تواجه .5
اللغة النجليزية.

أظهرت الدراسة من خلل التحليل النتائج التية:-
أثبت البرنامج فعاليته في تحسين مستوي التحصيل للطالبات.•
 اتجاهغغات مسغغاندة إزاء اسغغتخدام اللعغغابمعلمي المرحلة الثانوية لهم •

في تدريس مفردات اللغة النجليزية.
 اسغغتخدام ألعغغاب اللغغغة ليسغغت بغغالكبيرة ومغغنالصغغعوبات الغغتي تغغواجه •

الممكن التغلب عليها بسهولة . 
الدراسة بعض التوصيات أهمها:قدمت -

 استخدام ألعاب اللغة كواحدة من الطرق المستخدمة في تغغدريسضرورة 
مفردات اللغة النجليزية في عالم تدريس اللغة النجليزية اليوم.
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